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شهید بزرگ ما، مرحوم مدرس
شهید بزرگ ما، مرحوم مدرس، که القاب برای او کوتاه و کوچک است، ستاره 

درخشــانی بود بر تارک کشــوری که از ظلم و جور رضاشــاهی تاریک می نمود. و 

تاکسی آن زمان را درک نکرده باشد. ارزش این شخصیت عالیمقام را نمی تواند درک 

کند. ملت ما مرهون خدمات و فداکاریهای اوست.

صحیفه امام؛ ج۱۹؛ ص۷۳ | پیام به مناسبت بازسازی 
آرامگاه شهید مدرس؛ ۲۸شهریور۱۳۶۳

آیت الله نوری همدانی
 در دیدار رئیس ستاد اربعین مطرح کرد

عاشورا و کربلا
 یک دانشگاه بزرگ معرفتی است

استاد درس خارج حوزه با تقدیر از راهپیمایان اربعین حسینی، 
بر لزوم تامین امنیت همه جانبه زوار ابا عبدالله الحسین)ع( تاکید 
کرد و گفت: عاشورا دانشگاه بزرگ معرفت اسلامی است که باید به 

جهانیان معرفی شود.
به گزارش خبرگزاری رسا، این مرجع تقلید در دیدار با سعید اوحدی، 
رئیس سازمان حج و زیارت و دکتر ذوالفقاری رئیس ستاد اربعین و معاون 
وزیر کشور، با اشاره به جریان عاشورا و کربلا به عنوان یک دانشگاه بزرگ 
معرفت، اظهار داشــت: ما باید به دنیا نشــان بدهیم که عاشورا یک تاریخ 
مقطعی نیســت بلکه یک مکتب جاودان است و تا قیامت به همین ترتیب 

باقی خواهد ماند.
وی با تأکید بر عظمت مکتب عاشــورا، اظهار داشــت: به خاطر همین 
عظمت است که از گذشته قدرت های کفر و نفاق و صهیونیسم با آن مخالفت 
می کردند، به گونه ای که در زمان متوکل 17 بار قبر امام حسین)ع( خراب 
شد و در زمان رضاخان بسته بود و حتی کسی جرأت برپایی مجلس عزاداری 

امام حسین )ع( را نداشت.
استاد درس خارج حوزه با اشاره به اهمیت برقراری امنیت راهپیمایان 
اربعین حسینی فعالیت ستاد اربعین و سازمان حج و زیارت را در ایجاد این 
امر و برطرف کردن احتیاجات زائران بســیار مطلوب ارزیابی کرد و گفت: 
اختلاف افکنــی و بر هم زدن امنیت یکی از روزنه هــای وارد کردن ضربه 

دشمنان به اسلام است.
آیت الله نوری همدانی همچنین از سعید اوحدی رئیس سازمان حج و 
زیارت برای پیگیری و مدیریت مسائل پیش آمده در فاجعه منا تقدیر و تشکر 
کرد و اظهار داشت: کاری که برای رضای خدا انجام شود اثرگذار و قیمتی 
است؛ کار شما هم در مدیریت فاجعه منا دارای اثرات مطلوبی خواهد بود.

محمد نبی حبیبی:
روند ائتلاف اصولگرایان
 در حال پیشرفت است

دبیرکل حزب موتلفه اســلامی گفت: برای تشــکیل ائتلاف 
اصولگرایان زمان مشــخصی تعیین نشده، احساس می کنیم روند 
ائتلاف اصولگرایان در حال پیشرفت بوده و شرایط در زمان حاضر 

بهتر از ماه های قبل است.
»محمدنبی حبیبی« دبیرکل حزب موتلفه اســلامی گفت: احســاس 
نمی کنیم در اصول، جبهه پایداری زاویه ای با بقیه اصولگرایان داشته باشد 
البته ســلیقه های تشکل ها و اشــخاص حقیقی اصولگرا ممکن است با هم 

تفاوت هایی داشته باشد.
حبیبی افزود: این تفاوت ها را عادی و طبیعی تلقی می کنیم و هیچ گونه 

تفاوتی در اصول موضوع های انقلاب بین تشکل های اصولگرا سراغ ندارم.
وی در ادامه گفت: برای تشکیل ائتلاف اصولگرایان زمان مشخصی تعیین 
نشــده، احساس می کنیم روند ائتلاف اصولگرایان در حال پیشرفت بوده و 

شرایط در زمان حاضر بهتر از ماه های قبل است.
حبیبی در عین حال افزود: نشست های سه جانبه حزب موتلفه اسلامی 
با جبهه پایداری و جمعیت ایثارگران انقلاب اســلامی هم محدود نشده و 

هر وقت ضرورت پیدا کند ادامه خواهد یافت.
دبیرکل حزب موتلفه اســلامی همچنین در خصوص تشــکیل هسته 
اصلی ائتلاف اصولگرایان خاطرنشان کرد: فعلا هیچ هسته ای که به عنوان 
هسته قطعی شورای اصولگریان شکل گرفته باشد نداریم اما تا به حال ما و 
دیگران نشست های متعدد مشورتی برای پیشبرد کارهای ائتلاف داشتیم.

وی این را هم اضافه کرد که نشســت مشــورتی هشت نفره اخیر هم 
مشورتی بوده است.

حبیبی درباره ارائه فهرســت نامزدهای اصولگرا هم اظهار داشــت: در 
اســتان ها از ماه های قبل هم روی افراد نامزدها بحث و بررسی و در برخی 

جاها پیشرفت هایی حاصل شده است.
وی افــزود: اما در تهران فعلا جناح اصولگرا بحثی راجع به فهرســت 

نامزدهای اصولگرا نداشته است.
به گزارش ایرنا،دبیرکل حزب موتلفه اسلامی در خصوص منطقه بندی 
اصولگرایان به صورت اســتانی بــرای انتخابات مجلس گفت: در این رابطه 

تاکنون بحثی صورت نگرفته است.

گزارش خبری تحلیلی کیهان

وقتی اصحاب فتنه آمریکایی- اسرائیلی
نگران سلامت انتخابات می شوند!

سرویس سیاسی -
با نزدیک شدن به انتخابات فعالیت جریان های 
سیاسی برای ورود به مجلس دهم و نیز خبرگان 
رهبری تشدید شده است ولی آن چه که این روزها 
عجیب به نظر می رسد داعیه قانون گرایی از سوی 
کسانی است که سابقه روشنی در فتنه ۸۸ داشته 
و هنوز عملکرد آنهــا از یادها و خاطره ها نرفته 
است، این گروه همزمان با سخن گفتن از ضرورت 
توجه به مر قانون از سوی دیگر نیز روند تشکیک 
در سلامت انتخابات به بهانه های مختلف را آغاز 
کرده اند تا نشــان دهند همچنان بر صراط سابق 
قدم می زنند . نگاهی به گروه ها و احزابی که این 
روزها فعال شده اند نشان از آن دارد که مدعیان 
اصلاح طلب همراه و همگام با فتنه که بسیار تلاش 
دارند که ســابقه آنان در قضایای بعد از خرداد 
۸۸ به فراموشی سپرده شود این روزها میان دار 

قانون گرایی و توجه به مر قانون شده اند.
طبیعی است که بایســتی دعوت به قانون گرایی را از 
سوی هر شخص و یا گروهی را به فال نیک گرفت ولی اگر 
این دعوت از سوی کسانی باشد که سابقه مشخصی در قانون 
ستیزی و آشوبگری در کشور برای کودتا علیه قانون دارند 
بایستی به آن به دیده شک و تردید نگاه کرد بخصوص آن 
که همزمان با دعوت به قانون گرایی نظام اسلامی مورد اتهام 
قرار گرفته و همچنین انتخاباتی که هنوز روند اجرایی آن 

شروع نشده است ناسالم خوانده شود !
قانون ستیزانی که مدعی قانون شدند !

بگذارید از شنبه هفته گذشته آغاز کنیم ؛ روزنامه های 
زنجیره ای در آغاز هفته به مراســم مجوز دار اصلاح طلبان 
چنــد روز پیش از آن پرداختــه و از اینکه گروهی به این 
مراســم مجوز دار حمله کرده بودند شکایت و گله کرده و 

فریاد وا قانونا سر دادند. 
روزنامه اعتماد در شــماره شنبه 30 آبان خود در یک 
متن ادبی و شعر مانند نوشت »عصر پنجشنبه دشت ورامین 
همه چیز آماده بود. نه براي نشست اصلاح طلبان این منطقه 
بلکه براي آنهایي که براي بر هم ریختن یک مراسم قانوني 
برنامه غیرقانوني داشتند. از قبل بنر چاپ کرده بودند. یکي، 
دو تا هم نبود. چندین بنر منتشر کرده بودند و با میکروفن 
و دوربین و حتي نماینده مجلس به مقابل محلي رفتند که 
قرار بود یک تجمع قانوني با مجوز برگزار شــود. از یک روز 
قبل تهدید به تجمع کرده بودند. یک روز پیش از مراســم 
از همــه دعوت کرده بودند تا علیه یک مراســم قانوني به 

خیابان بیایند.«
فراوانی کلمه قانون در آن چه خواندید آدمی را به این 
نتیجه می رساند که نویسندگان آن اعتقادی شگرف به قانون 
و ضرورت رعایت آن دارند ولی زمانی که به سابقه روزنامه 

زنجیــره ای اعتماد در فتنه 88 و بخصوص بعد از برگزاری 
انتخابات نگاه شود مشخص می گردد که این روزنامه متعلق 
به جریان اصلاحات در آن برهه و در ســالیان گذشته هیچ 
اعتقاد و التزامی نسبت به اجرای قانون و ضرورت احترام به 
آن نداشته و قانون چون هندوانه ای سربسته بوده که هر گاه 
باز شــده و به نفع بوده پسندیده شده و در غیراین صورت 

در عبور از آن هیچ شک و تردیدی به خود راه نداده اند !
جالب اســت بدانیم که ســعید شیرکوند عضو شورای 
مرکــزی حزب منحله مشــارکت کــه در جریان فتنه88 
بازداشت شده بود و همچنین آذر منصوری معاون سیاسی 
حزب منحله مشارکت که 3 سال حبس به جرم فعالیت در 
فتنه را در پرونده خود دارد از افرادی بودند که قرار بود در 
این همایش سخنرانی کنند و هر چند نتوانستند ولی انتشار 
خبر حضور چنین افرادی در ورامین خون مردم ولایتمدار 
این خطه را به جوش آورده و اعتراض آنان را باعث شده بود. 

حزب فتنه گر به یاد قانون افتاد !
حزب اعتماد ملی یکی از احزاب اقماری اصلاح طلبان 
اســت این حزب کــه در انتخابات دهمین دوره ریاســت 
جمهوری با دبیر کل خود به میانه میدان آمده بود با شکستی 
سهمگین روبرو شده و بعد از انتخابات یکی از پایه های فتنه 

عظیم آمریکایی – انگلیسی – صهیونیستی 88 شد. 
با وجود این ســابقه معین و روشن حزب اعتماد ملی 
در روزها و ماه های گذشته برای انتخابات اسفند 94 فعال 
شــده و قائم مقام این حزب از ضرورت احترام به قانون و 
عملکرد سالم نهادهای اجرایی و همچنین شورای نگهبان 

سخن می گوید. 
طبیعی است که کلید واژه »انتخابات سالم« از فتنه 88 
اقتباس شده و افرادی چون منتجب نیا برنامه های پیاده شده 
ســال 88 را این روزها نیز پی گرفته و عملی می ســازند با 
ایــن تفاوت که ته لهجه ضرورت رعایت قانون را نیز به آن 

فتنه گری ها افزوده اند. 
رســول منتجب نیا قائم مقام حــزب اعتماد ملی طی 
مصاحبه ای با ایلنا می گوید:  یک عده نمی خواهند شورای 
نگهبان و هیات های اجرایی معتدل و سالم عمل کنند، اما 
انتظار این است که دستگاه های اجرایی و نظارتی بی طرفی 

خود را حفظ کنند.
وی با اشــاره به اینکه این فتح باب خوبی نیست که از 
مجرای قانون ... خارج شــویم، اظهار داشت: این اقدام فتح 
بابی برای تسویه حساب ها، سوء استفاده ها و غرض ورزی ها 
خواهد شد، البته  شأن شورای نگهبان اجل است، اما برخی 
افرادی که اطلاعات نادرســتی به آنها می دهند، می توانند 

ذهنیت منفی نسبت به افراد ایجاد کنند.
منتجب نیا ادامه می دهد: وقتی بنای تســویه حساب و 
حذف باشــد، می توان هر روز یک بهانه تراشید، ولی هیچ 
یک از این بهانه ها نمی تواند موجه باشد و ما باید به مُــــرّ 

قانون عمل کنیم نه اینکه بهانه تراشی کنیم و به دنبال حذف 
رقیب خود باشیم.

افرادی چون منتجب نیا به وضوح با توجه به سوابق فتنه 
گری حزب و جریان وابسته به خود می دانند که نمی توانند 
درون نظام تعریف شده و شورای نگهبان به عنوان چشمان 
بیدار نظام هرگز این اجازه را به فعالان فتنه نمی دهد که به 
مراکز تصمیم گیر و تصمیم ساز نفوذ کنند و با علم به این 
واقعیت بنای تشــکیک در عملکرد نظارتی شورای نگهبان 
را گذاشــته اند و در روزها و هفته های آینده نیز این قبیل 
سخنان تشــدید خواهد شد و البته از فعالان فتنه 88 نیز 

جز این انتظار نیست. 
از پول های کثیف تا پول های باد آورده

 مدعیان قانون گرایی پاسخ دهند !
اصــلاح طلبان همزمان با طرح موضوع ضرورت قانون 
گرایی چنان چه ذکر شد تشکیک در سلامت انتخابات را نیز 
پیگیری می کنند و این خود از طنزهای تلخ روز گار است. 
مرتضی الویــری که در انتخابــات 88 رئیس کمیته 
غیرقانونی صیانت از آرای یکی از نامزدهای فتنه گر بوده و در 
جریان فتنه پس از انتخابات نیز دستگیر و پس از چند ماه به 
قید وثیقه آزاد شد در گفت وگو با آنا از پول های بادآورده ای 
سخن می گوید که به همراه دو عنصر رد صلاحیت و تطمیع 
به کمک مخالفین اعتدالیون و اصلاح طلبان آمده و نتیجه 

انتخابات را رقم می زند!
سخن گفتن اصلاح طلبان از پول های بادآورده انسان را 
یاد موضوع پول های کثیف می اندازد که در ماه های گذشته 
از ســوی وزیر کشور مطرح و اصلاح طلبان آن را پیگیری 
کردند و با مشــخص شدن جوانب آن و اینکه رد پای این 
پول ها را بایستی در اردوگاه اصلاح طلبان جست و جو کرد 

زنجیره ای ها سکوت پیشه کردند!
در گزارش مستند کیهان که به تاریخ 18 اسفند 1393 
منتشــر شد تاکید شــده بود »اگر مدعیان اصلاح طلبی و 
اعتدال صادقانه بــا افکار عمومی برخورد کنند باید درباره 
ابهامات شرکت نفتی پتروپارس، قرارداد آلوده کرسنت، رشوه 
هنگفت شرکت نفتی استات اویل، پولشویی در دانشگاه آزاد، 
زد و بند گسترده با مفسدانی چون شهرام جزایری و کلان 
بدهکارانی که بدهی معوقه آنان از دوره اصلاحات تا امروز 
به۶۵00میلیارد تومان رسیده و رانت ۶۵0 میلیون یورویی 
به بهانه واردات کنجاله توضیح دهند. یک دهه پیش از این 
در حالی که شــرکت نفتی پتروپارس در انگلیس به ثبت 
رســیده و از لحاظ دولتی و خصوصی بودن بلاتکلیف بود، 
حدود 8 میلیارد دلار قرارداد نفتی بدون برگزاری مناقصه 
به این شــرکت نورچشمی )وابسته به آقایان بهزاد نبوی و 
ترکان و...( واگذار شــد حال آن که اگر شرکت دولتی بود 
بهزاد نبوی بــه عنوان نایب رئیس مجلس نمی توانســت 
رئیس هیئت مدیره آن باشد و اگر خصوصی بود- که ظاهرا 

چنین می نمود- دور زدن قانــون مناقصه و واگذاری یک 
امتیاز هنگفت چه مفهومی می توانست داشته باشد. همان 
زمان آقای ترکان منطقی را عرضه کرد مبنی بر اینکه اگر 
جایی رانتی قرار دادیم  و کسانی ثروتمند شدند نباید آنان 

را مواخذه کنیم!«
در این گزارش همچنین تصریح شده بود » اما مهم تر 
از ابهامات حقوقی پتروپارس، پورســانت ها و رشوه های 
هنگفتی بود که در دوره اصلاحات در ازای واگذاری برخی 
قراردادهای کلان نفت و گاز از سوی برخی عناصر مدعی 
اصلاحات و سازندگی دریافت می شد که نمونه آن رشوه 
۵ میلیون دلاری اســتات اویل به آقای م-ه و شرکا بوده 
اســت. همچنان که برخی متولیان وزارت نفت قرارداد 
کرسنت را با 14 برابر زیر قیمت به مدت ۲۵ سال به طرف 
اماراتی واگذار کردند چون پورسانت های هنگفت گرفته 
شده بود. کار به جایی رسید که صدای برخی نمایندگان 
دوم خردادی از وضعیت مدیریت وزارت نفت درآمد. آنها 
می گفتند ظرف ۵ دقیقه برخی قراردادهای نفتی میلیارد 
دلاری واگذار می شود و مجلس را دور می زنند. علی اکبر 
محتشمی پور رئیس فراکسیون دوم خرداد پس از آن که 
مدیریت وزارت نفت و مسائل پتروپارس را فاجعه خواند، 
سکوت اختیار کرد و در برابر اصرار خبرنگار روزنامه انتخاب 
این شعر را خواند که »هر که را اسرار حق آموختند- مهر 
کردند و دهانش دوختند«. آن زمان آقای روحانی به عنوان 
دبیر شــورای عالی امنیت ملی با رئیس دولت اصلاحات 
مکاتبه و از اینکه وزیر نفت اطلاعات قرارداد کرســنت را 
برای رسیدگی ارائه نمی کند و مفاد این قرارداد خطرناک 

است، ابراز نگرانی کرد.«
این گزارش همچنین افزوده بود » نمونه های مشــابه 
زد و بند و پول های کثیف و پولشــویی را باید در سازمان 
بهینه سازی مصرف سوخت و دانشگاه آزاد جست وجو کرد 
که سر از فضاسازی انتخاباتی  در سال های 84 و 88 درآورد. 
آیا این قبیل رخدادهای مکرر افراطیون را مدعی اصلاح طلبی 
حاضرند تا عمق آن بکاوند یا از شیرمادر حلال تر می شمارند و 
تاروپود رسانه ها و احزاب آنان آلوده به همین پول های کثیف 
است؟« به راستی شهرام جزایری کدام مدعیان روزنامه دار 
اصلاح طلبی در مجلس ششــم را با پول خرید و در همان 
مجلس مدعی اصلاحات، عدم اخذ وثیقه برای وام های کلان 

بانکی را به تصویب رساند؟!«
سوال این جا است که آیا با ایجاد تشکیک در سلامت 
انتخابات و حمله به نهادهای قانونی اجرا کننده آن می توان 
مدعی قانون گرایی شد ؟! و نکته دیگر اینکه آیا کسانی که 
خود دســتی در به دست آوردن پول های کثیف و بادآورده 
دارند می توانند رقبای خود را با این حربه متهم ساخته و با 
فرار به جلو بر گذشته خود قلم کشیده و آینده ای درخشان 

برای خود رقم بزنند ؟!

رئیس جمهور کشــورمان تاکید کــرد: باید با 
بهره گیری از این توانمندی ها، تحرک مناســبی در 
مناســبات و روابط تهران و آتن در همه عرصه های 

مورد علاقه ایجاد کرد. 
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی ریاســت جمهوری، 
حجت الاسلام حسن روحانی روز یکشنبه در دیدار »نیکوس 
کوتزیاس« وزیر امورخارجه یونان با اشــاره به اینکه روابط 
تهران – آتن را صمیمی، دوســتانه و توام با احترام متقابل 
دانست، گفت: بعد از اجرایی شدن برجام و رفع تحریم های 
ظالمانه علیه جمهوری اسلامی ایران روابط دو کشور باید 

بیش از پیش گسترش یابد.
وی با اشــاره به اثرات منفی تحریم های ظالمانه روی 
سطح همکاری های مشــترک و بین المللی اظهار داشت: 
جمهوری اسلامی ایران چنانچه اعضای گروه 1+۵ و آژانس 
بین المللی انرژی اتمی به اجرای کامل توافقات هســته ای 
در برجام متعهد باشند، مصمم به اجرای برجام است و این 
موضوع نیز می تواند به سرعت سطح همکاری های اقتصادی 

تهران و اتحادیه اروپا را به نقطه مطلوب برساند.
»کوتزیاس« وزیــر امورخارجه یونان نیز در این دیدار 
با گسترده و عمیق توصیف کردن وجوه اشتراک فرهنگی 
و دوســتی دیرینه دو ملت و دو دولت ایران و یونان گفت: 
روابط گســترده با ایران در زمینه های سیاسی، اقتصادی، 
فرهنگی و اجتماعی برای ما بسیار مهم است و دو کشور با 
توجه به برخورداری از تمدن کهن و فرهنگ ریشه دار خود 

زمینه های همکاری فراوانی دارند.
وی با اشــاره به برنامه ریزی ها جهت سفر نخست وزیر 
یونان به جمهوری اسلامی ایران، زمینه سازی برای برقراری 

پروازهای مستقیم میان دو کشور را نیز خواستار شد.

دبیر شورای عالی امنیت ملی تاکید کرد که 
 PMD اجرای برجام منوط به بسته شدن پرونده

است.
»علی شمخانی« دبیر شورای عالی امنیت ملی در 
حاشیه مراسم پاسداشت مقام شهدای دانشگاه شهید 
بهشتی و سالگرد شــهادت شهید شهریاری در جمع 
خبرنگاران گفت: شورای نظارت بر برجام تشکیل شده 
و مهم تر از اعضا این اســت که جلسات مرتبی دارد و 

درچارچوب وظایف بر امور نظارت می کند.
شــمخانی افزود: ایران نهایت همــکاری را برای 
شفاف سازی سوالات، موضوعات و مکان هایی که قسمت 
عمده ای از آن گزارشات وهمی مبتنی بر خواسته های 

سرویس های امنیتی بود را داشته است.
وی در ادامــه گفت: ایران دراین مقطع به شــدت 
همکاری و شفاف ســازی کرد و ســطح همکاری ها به 
نحوی بود که کارشناسان آژانس از نظر استاندارد بودن 

و پاسخگو بودن این همکاری را تایید کردند.
دبیر شــورای عالی امنیت ملی خاطرنشــان کرد: 
در آینده نزدیک آژانس گزارشــی را در رابطه مسائل 
هســته ای ایران که مفهوما به PMD مشــهور است 
که البته از دیدگاه ما همان مســائل گذشته است ارائه 

خواهد داد.
وی تصریح کرد: براســاس گفتار آمانو این گزارش 
یک گزارش خاکســتری و روشن خواهد بود اما هیچ 
ابهامی در آن نیست و جمهوری اسلامی ایران همانطور 
که در گزارش اخیر آژانس آمده اســت هیچ انحرافی 
غیرصلح آمیز بودن در روند هسته ای خود نداشته است.
شمخانی اظهار داشت: آن گزارش بسترساز قطعنامه 
شورای حکام خواهد بود و آنچه پرونده مسائل گذشته را 
می بندد قطعنامه شورای حکام است یعنی 1+۵ قسمت 
تشکیل دهنده شورای حکام است که امیدواریم به وظیفه 

مرندی: 
غرب به دلیل فتنه ۸۸

از پذیرش حق هسته ای ما منصرف شد
نماینده تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: پیش از فتنه 
۸۸ سر موضوع هسته ای آمریکا و طرف غربی داشت با ما کنار 
می آمد اما وقتی یک دفعه دیدند که در داخل چه اتفاقی افتاده  
نه تنها حق هسته ای ما را نپذیرفتند بلکه به ایران ضربه زده و 

علیه ما در دنیا تبلیغ کردند.  
دکتر علی رضا مرندی نماینده تهران و وزیر بهداشــت دولت جنگ 
و ســازندگی در مصاحبه با نسیم گفت: لازم نیست نوع رفتار آمریکا در 
تعاملاتش با کشــورهای دنیا را فقط محدود به تعاملات این کشــور با 
جمهوری اسلامی بکنیم، آمریکا را با بررسی تعاملش با کشورهای دیگر 
دنیا نیز می توان شــناخت. برای شناخت آمریکا حتی بررسی نوع رفتار 
این کشــور با رفقایش یعنی با کشورهای اروپای غربی مسئله را کاملا 

واضح و روشن تبیین می کند.
وی ادامــه داد: آمریکا حتی از دوســتان نزدیک خود یعنی همین 
کشــورهای اروپای غربی که با هم در یک جبهه تعریف می شــوند هم 
جاسوســی می کند، آن هم نه از مردم عادی بلکه از سران آن کشورها 

جاسوسی می کند.
مرندی گفت:  بنابراین آمریکایی ها طبیعتشــان این است که فقط 
منفعت خودشان را ببینند؛ حتی در تعاملاتشان با کسانی که سرسپرده 
اینها هستند هم این مســئله نمایان است. کشورهای عربستان و بقیه 
کشــورهای حوزه خلیج فارس و یا هر جــای دیگری که تمام وجود و 
ثروتشان را در اختیار آمریکا می گذارند، آیا آمریکا تا کنون از آنها راضی 
شده و یا در آخر مطابق منافع آنها عمل می کند؟ یا باز هم مطابق منافع 

خودش رفتار می کند؟
وی گفت: در موارد مختلفی به آمریکایی ها امتیازهایی داده ایم مثلا 
در افغانســتان و در جاهای مختلف و آنها رســما قول هایی دادند اما به 
قول هایشان عمل نکردند بنابراین به نظر من هشدار مقام معظم رهبری 
در خصوص نفوذ آمریکا بر این اساس است که آن قدر کارد به استخوان 
رسیده که دارند روی این مسئله این اندازه تاکید می کنند البته تاکیدات 
ایشان موضوع تازه ای نیست چرا که چند سالی است که این مسئله را به 
شکل های مختلف  از جمله هشدارشان در خصوص شبیخون  فرهنگی 
دشمن گفته اند و قبل از ایشان هم امام به اشکال مختلف دائماً راجع به 

خود آمریکا هشدار و تذکر داده اند.  
نماینده تهران در ادامه گفت: قبل از فتنه، کشــور ما شرایط آرامی 
داشت و در واقع مردم با درصد فوق العاده ای به کاندیداهای منتخب خود 
رای دادند، من فتنه 88 را برنامه ای از قبل طراحی شده می دانم در حالی 
که برخی ها مخالف این حرف هستند، در مقابل این افراد باید بگویم که 
مصاحبه آقای موســوی با مجله تایمز آمریکا قبل از روز انتخابات انجام 
شــده و همزمان با روز رای گیری در اینترنت و باجه های فروش رســما 
در اختیار خوانندگان قرار گرفته بود. اگر خوشــبینانه هم فکرکنیم این 
مصاحبه حداقل یک هفته قبل از انتشار انجام شده بود و در قسمتی از 
آن آمده بود که ما می خواهیم قدرت رهبری را تقسیم  و کم کنیم حال 

این تفکر چقدر با ولایتمداری جور در می آید؟
وی همچنین اظهار داشت: در جریان فتنه 88 ما شاهد آن بودیم که 
آمریکا و دنیا )در مذاکرات هسته ای( داشت با ما کنار می آمد اما وقتی 
یک دفعه دیدند که در داخل چه اتفاقی افتاده  نه تنها حق هســته ای 
ما را نپذیرفتند بلکه به ما ضرر هم زدند و کلی در دنیا بر علیه ما تبلیغ 
کردند این است که بایستی علاوه بر اختلافات ذهنی و سلیقه  ای تلاش 
کنیم تا برجام را تبدیل به یک اختلاف واقعی نکنیم؛ نباید در این مورد 
به کسی برچسبی زده شود و انتقادات ما باید سازنده باشد و در واقع باید 
هوشیار باشیم تا از این قضیه برای دو قطبی کردن جامعه بهره نبرند آن 
هم در آستانه انتخابات مجلس و خبرگان که عده ای به دنبال نقشه کشی 

و زمینه چینی هستند نباید زمینه دو دستگی فراهم شود.
آیت الله سبحانی:

دشمنان از طریق رسانه ها 
آتش اختلافات را شعله ور می کنند

اســتاد درس خارج حوزه گفت: امروزه در خانه ها می بینیم 
که دشــمن به وسیله ماهواره ها مسلمانان را به نزاع با یکدیگر 
تشویق می کند؛ در این شرایط که دشمنان شب و روز مسلمانان 
را بمباران مســائل سوء می کنند، باید با تولید محتوا مردم را از 

نظر فرهنگی تقویت کنیم.
به گزارش خبرگزاری رسا، این مرجع تقلید در دوازدهمین اجلاس 
سراسری مدیران واحدهای آموزشی تربیتی حوزه های علمیه خواهران 
سراسر کشور ابراز داشت: قبل از انقلاب خیلی کم اتفاق می افتاد که یک 
روحانی صحبت کند زیرا رژیم اجازه نمی داد ولی امام خمینی)ره( در ۲۲ 
بهمن ۵7 در پرتو کمک های امام زمان)عج( تمام قدرت را در کشور به 
روحانیت داد و روحانیت مصداق »مکناکم فی الارض« شد و به دنبالش 
مســئولیت هم است که نماز را به پا دارند و زکات بگیرند و در رابطه با 

مردم در جامعه امر به معروف و نهی از منکر کنند.
وی اظهار داشــت: ما نیاز به مدیــران قوی داریم که در مرحله اول 
مدیر باید کار واحد داشته باشد و مشغله دیگری نداشته باشد و شب و 

روز در فکر مدرسه و افرادی بوده و آنها را بسازد.
آیت الله سبحانی یادآور شد: در مرحله دوم باید مدیر دارای سعه صدر 
باشد؛ حضرت علی)ع( فرمودند »سعه صدر ابزار ریاست است« یک مدیر 
باید آنچنان سعه صدر داشته باشد که اگر فحش بشنود هم ناراحت نشود 
زیرا اگر بخواهد با یک ناهماهنگی به هم بریزد به درد مدیریت نمی خورد.

اســتاد درس خارج حوزه گفت: مرحله سوم این است که مدیر باید 
نیرومند و امین باشد و از نظر صحت و سلامت در درجه بالا باشد تا اگر 

مقداری بیشتر کار کرد به بستر بیماری نیفتد.
این مرجع تقلید تصریح کرد: مدیر باید امین باشد و اسرار مجموعه 

را به دیگران نگوید و با فکر و اندیشه مشکلات را رفع کند.
وی گفت: الان در خانه ها می بینیم که دشمن در ماهواره ها مسلمانان 
را به نزاع با همدیگر تشــویق می کند؛ در این شرایط که دشمنان دارند 
شــب و روز ما را بمباران مسائل سوء می کنند باید با تولید محتوا مردم 

را از نظر فرهنگی تقویت کنیم.
آیت الله سبحانی خاطرنشــان کرد: در سال 13۲3 فردی به نام 
حکمی زاده کتابی نوشــت به نام اسرار هزار ساله که بر علیه مذهب 
بود و تأثیر زیادی بر جامعه گذاشت و به دنبال آن امام خمینی)ره( 
دو ماه درسشان را تعطیل کردند و کتابی نوشتند به نام کشف الاسرار 
که اثر خوبی گذاشــت و همچنین در سال 13۲9 از سفارت آمریکا 
کتابی منتشــر شد به نام نگهبانان سحر و افسون و در مقابل علامه 
طباطبایی مجلســی را تشکیل داد و کتاب فلسفه دیالکتیک نوشته 
شد؛ امروز ما نیاز داریم که افرادی داشته باشیم که جواب شبهه های 
ماهواره ای را بدهند؛ باید اساس حوزه های خواهران تربیت مبلغ باشد 
نه تربیت مدرس تا بتوانند در مجالس خصوصی شــبهات را جواب 

بدهند و اسلام را تبلیغ کنند.

شمخانی:

اجرای برجام منوط به بسته شدن پرونده PMD است

خود عمل کرده و پرونده را ببندد.
به گزارش فارس، وی افزود: براساس ابلاغیه تاریخی 
رهبری همه مســئولان جمهوری اسلامی ایران بر این 
باورند که همزمان هم نمی شود خدا را داشت و هم خرما 
را یعنی هم برجام و هم عدم بستن پرونده PMD لذا 

راه ادامه برجام بستن PMD است.
 اجرای مفاد برجام درباره نطنز

 منوط به بسته شدن پرونده PMD است
 »علاءالدین بروجردی« رئیس کمیســیون امنیت 
ملی وسیاســت خارجــی مجلس در پایــان بازدید از 
تأسیسات هسته ای نطنز در نشست خبری گفت: بیش از 
9 هزار سانتریفیوژ در حال حاضر در تأسیسات هسته ای 
PMD  نطنز فعال هستند که پس از بسته شدن پرونده

این تعداد به ۵ هزار و ۶0 سانتریفیوژ می رسد.

بروجردی افزود: چــون در حال حاضر در مرحله 
قبل از بسته شدن پرونده PMDهستیم در تأسیسات 
هسته ای فردو و اراک کاری انجام نشده و سانتریفیوژهای 
فعال نطنز نیز هیچکدام جمع آوری نشده است البته 
حدود ۶ هزار ســانتریفیوژ غیرفعال سایت نطنز جمع 

آوری شده است.
وی در ادامــه گفت: با توجــه به تلاش ایران برای 
صلح آمیزبودن فعالیت های هسته ای که بر مبنای فتوای 
رهبری معظم انقلاب انجام می شود این تعهد منحصر به 
فردی است که در سایر کشورهایی که فعالیت صلح آمیز 

هسته ای دارند چنین تعهدی دیده نمی شود.
PMD مفتوح نگه داشتن 
 نشانه  عهد شکنی است

»سیدحسین نقوی حسینی« عضو کمیسیون امنیت 

ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی گفت: 
یکی از موضوعات مورد مناقشه ما و آژانس بین المللی 
اتمی و 1+۵ موضوع PMD بود. مطابق همه اســناد، 
شــواهد و حتی اجازه بازدیدهایی که از پارچین داده 
شد، مشخص می شود که این ادعای پوچ و بی اساسی 

بوده است.
نقوی حســینی افزود: در جریان مذاکرات، مطابق 
توافقی که بین ایران و آژانس صورت گرفت، قرار شــد 
مسئله PMD خاتمه پیدا کند. این موضوع مورد تأیید 
آمانو هم قرار گرفت، به طوری که وقتی وی در کمیسیون 
برجام حضور پیدا کرد، به صراحت اعلام کرد: ما سعی 
می کنیم تا  دو ماه آینده PMD را مختومه اعلام کنیم.

وی در ادامه گفت: در موارد 9گانه ابلاغیه رهبری 
نیز ایــن موضوع صراحتاً ذکر شــده که PMD باید 
مختومه اعلام شــود تا اجرای تعهدات طرفین به ویژه 

ایران عملی شود
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی 
مجلــس تاکید کــرد: اظهارات اخیر آمانــو و گزارش 
مقدماتی که از بررســی PMD ارائه کرد نشان از این 
دارد که گویا 1+۵ و آژانس به دنبال عهدشــکنی و دبه 

درآوردن است.
نقوی حسینی اظهار داشت: در چنین شرایطی اگر 
آژانس بخواهد در گزارش روز ۲4 نیز چنین گزارشــی 
را ارائــه کند تــا PMD را همچنان مفتوح نگه دارد و 
از این جملات دوپهلو اســتفاده کند، قطعاً جمهوری 
اسلامی  ایران آن را به عنوان عهدشکنی و دبه درآوردن 

به حساب می آورد.
وی افزود: به اعتقاد بنده جمهوری اسلامی ایران باید 
به طور کلی انجام تعهدات را متوقف کند، زیرا در غیراین 
صورت در آینده هم شــاهد چنین عهدشکنی هایی از 

سوی آژانس خواهیم بود.

روحانی در دیدار وزیر خارجه یونان:

باید تحرک مناسبی در روابط تهران – آتن ایجاد شود

توقع ما از ۱+۵ اجرای صحیح برجام است
نیکــوس کوتزیاس، وزیر خارجــه یونان ظهر دیروز با 
حضور در وزارت خارجه با محمدجواد ظریف همتای ایرانی 

خود دیدار و گفت وگو کرد.
در ادامه محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه کشورمان 
در نشست خبری با نیکوس کوتزیاس همتای یونانی با بیان 
اینکه ایران و یونان زمینه های مختلف همکاری اقتصادی 
دارند، اظهار داشــت: همکاری در حوزه انرژی که به دلیل 
تحریم ها متوقف شده بود با سرعت بیشتری می تواند دنبال 
شود. وی در پاسخ به سؤالی در خصوص گزارش آمانو درباره 
PMD ابراز داشــت: همواره اعــلام کردیم که موضوعات 
مربوط به ادعاهای گذشــته برنامه هسته ای ایران از اعتبار 
برخوردار نبوده و در قالب نقشــه راه توافق کردیم که یک 
بار برای همیشه به سؤالات پاسخ داده شود و آژانس تایید 

کرده که همه سؤالات خود را گرفته است.
وزیر خارجه کشورمان مهم تر از گزارش آمانو را تصمیم 

شورای حکام برای بستن پرونده فعالیت های گذشته ایران 
خواند که به غلط PMD خوانده می شــود و یادآور شــد: 
فعالیت های ما هیچ بعد نظامی ندارد و در برجام نام آن را 

مسائل گذشته و حال آورده اند.
ظریف توقع ایران از کشــورهای 1+۵ را عمل به تعهد 
خود خواند و آن را یک پایه محکم برای تقویت همکاری ها 
در آینده و ورود به موضوعاتی دانست که نیاز به همکاری 

دارد مانند تروریسم و افراط گرایی در منطقه.
وی با بیان اینکه برای شــروع اجــرای اقدامات تا روز 
اجرایی شــدن، آمریکا باید اقدامات بیشتری داشته باشد 
خاطرنشــان کرد:  اقدامات وزرای خارجه و خزانه داری باید 
حتما تا قبل از اجرایی شــدن عملیاتی شــود که در این 
خصوص هنوز در حال مذاکره هســتیم تا تعهداتشــان را 

اجرایی کنند.
وزیر خارجه کشــورمان تاکید کرد: جمهوری اسلامی 
اقدامات احتیاطی لازم برای مطمئن شدن از عدم خلف وعده 

آمریکا را داشته و امیدواریم آنها خلف وعده نکنند چرا که 
مردم ایران در برابر خلف وعده پاسخ مناسب خواهند داد.
ما کاملًا موافق تشکیل کشور فلسطین هستیم

نیکوس کوتزیاس  وزیر خارجه یونان  روز گذشــته در 
تالار شــیخ انصاری دانشگاه تهران سخنرانی  کرد و گفت: 
بــا وجود اینکه یونان عضو اتحادیه اروپا اســت ولی برخی 
سیاست های آن با کشورهای عضو این اتحادیه متفاوت است. 
وی ادامه داد: برای مثال امســال ما حاضر نشدیم به 
بند 14 قطعنامه ای که علیه ســپاه پاسداران و سپاه قدس 
بود رأی بدهیم؛ چرا که بــرای دولت و ملت ایران احترام 

زیادی قائل هستیم. 
وزیر خارجه یونان در پاســخ به سوالی در رابطه با نظر 
وی در مورد رژیم صهیونیستی، تأکید کرد: ما کاملًا موافق 
تشکیل کشور فلسطین هستیم. البته ما منافع خود را هم در 
نظر گرفته و با اسرائیل مسأله ای نداریم ولی با ملت فلسطین 

و مردم ایران احساس نزدیکی می کنیم. 

مراسم بزرگداشت شــهید غضنفر رکن آبادی سفیر سابق 
ایران در لبنان روز گذشته در مسجد دانشگاه امام صادق )ع( 

برگزار شد.
حجت الاسلام رئیسی، حجت الاسلام غلامرضا مصباحی مقدم، سلطانیه 
نماینده ســابق ایران در آژانس بین المللی اتمی، کمالوندی سخنگوی 
سازمان انرژی اتمی،  محمدعلی ابطحی، عزت الله ضرغامی، جواد ظریف، 
آیت الله حسینی بوشهری، آیت الله باقری کنی، حدادعادل، علی باقری، 

محمود دعایی و جواد شمقدری در این مراسم حضور داشتند.
شهید غضنفر رکن آبادی در فاجعه منا دعوت حق را لبیک گفت و 

بعد از گذشت ۲ ماه پیکر وی از طریق دی ان ای  شناسایی شد.
حماس در پیامی 

شهادت رکن آبادی را تسلیت گفت
نماینده حماس در تهران با صدور پیامی شهادت »غضنفر رکن آبادی« 

دیپلمات ایرانی در حادثه منا را تسلیت گفت.
»خالد قدومی« نماینده جنبش مقاومت اســلامی حماس با صدور 
پیامی شــهادت »غضنفر رکن آبادی« سفیر ســابق ایران در لبنان را 

تسلیت گفت.
به گزارش  مرکز اطلاع رســانی فلسطین، متن پیام نماینده حماس 

به این شرح است:
مرحوم دکتر غضنفر رکن آبادی دوستدار فلسطین و مقاومت بودند 
و به همین خاطر ســفارت جمهوری اسلامی ایران در بیروت را به خانه 

امنی برای فلسطینیان و رهبران مقاومت تبدیل کرده بودند.
بنده و برادرانم در جنبش مقاومت اسلامی حماس پس از شنیدن 
خبر مفقود شدن و سپس شهادت این دیپلمات مجاهد بسیار متاثر 
و متالم شدیم، چون ایشان نزد فعالان و رهبران مقاومت فلسطین 
به ویژه جنبش حماس شخصیت و چهره ای شناخته شده و محبوب 

بودند.
دکتر رکن آبادی شخصیتی فعال و خدوم، طرفدار وحدت اسلامی، 
شــجاع و مدافع سرسخت آرمان فلسطین بودند و مبارزان فلسطینی و 
گروه های مقاومت هیچ گاه جانفشــانی ها و خدمات ایشان به مقاومت را 

از یاد نخواهند برد.
به یقین تنها ملت شــریف ایران به خاطر از دســت دادن دیپلمات 
برجســته ای چون برادر عزیزمان مرحوم رکن آبادی در حادثه اسفناک 
منا اندوهگین نشده است، بلکه ملت فلسطین نیز همدرد و شریک غم 

برادران ایرانی شان هستند.
در اینجا بار دیگر فاجعه دردناک شهادت تعداد زیادی از مهمانان خانه 
خدا به ویژه شهروندان عزیز ایرانی و این دیپلمات مدافع آرمان فلسطین 
و مقاومت را به ملت های مسلمان، رهبری معظم انقلاب اسلامی، دولت 
و ملت شریف ایران و خانواده های داغدیده تسلیت و تعزیت می گویم و 
برای جان باختگان رحمت واسعه الهی و برای بازماندگان صبر جمیل و 

اجر جزیل از درگاه خداوند یکتا مسئلت دارم.

مراسم ختم مرحوم رکن آبادی
 در دانشگاه امام صادق برگزار شد


